
Na koncertima se
lako rasplaËem

EKSKLUZIVNI INTERVJU: NELLY FURTADO

Kanadska pjevaËica,
koja osvaja Europu na
turneji Get Loose Tour,
otkriva da trogodiπnju

kÊerkicu Nevis 
svuda vodi sa sobom, 
a sa svakog putovanja

javlja se svojoj 
92-godiπnjoj baki
Razgovarala Marijana MarinoviÊ

Snimio Petar Jurica

K
ako se pozdravlja na hrvatskom jezi-
ku? - sa πirokim osmijehom na licu
upitala nas je pjevaËica Nelly Furtado,
s kojom smo razgovarali uoËi raspro-
danog koncerta (13. oæujka) u Heine-
ken Music Hallu u Amsterdamu. 

- Zdravo, zdravo, zdravo - pona-
vljala je 28-godiπnja kanadska pjeva-

Ëica u VIP salonu, gdje nas je doËekala odjevena u bi-
jeli komplet. Premda iznenaujuÊe krha (visoka je 155
centimetara), Nelly prπti energijom koja se osjeÊa i u
pjesmama na njezinom treÊem albumu, “Loose”. I za
pjesme s tog albuma bila je nominirana za Grammy
(prvi je dobila 2002. za pjesmu “I’m Like A Bird” s al-
buma “Whoa, Nelly”), a nedavno je osvojila Brit Award
kao najbolja strana izvoaËica. Nagrade joj, otkriva,
laskaju, no sretnom je Ëini njezina trogodiπnja kÊer-
kica Nevis, od koje se ne odvaja ni na turneji Get Loose
Tour. Nelly Furtado zbog te je turneje nakratko pre-
kinula glumaËku karijeru πto ju je poËela u krimiseri-
jalu “CSI: New York”, a trebala je igrati i u drami “Ni-
Ëiji junak”. Koliko se cijene umjetniËka zalaganja i do-
meti te talentirane glazbenice, Ëiji su roditelji portu-
galski doseljenici u Kanadi, najbolje svjedoËi

MajËinstvo me
promijenilo, zrelija

sam i ozbiljnija, 
pa mi je i imidæ

drukËiji nego prije 

Koncertom u
Manchesteru poËela
je veliku turneju na
kojoj Êe proputovati
svih pet kontinenata
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to πto Êe odlukom gradskih otaca u
njezinom rodnom gradu Victoriji 21.
oæujka biti proglaπen Danom Nelly
Furtado. A Nelly, koja svira Ëetiri in-
strumenta - trombon, ukulele, klavija-
ture i gitaru - te komponira od 13. go-
dine, rasprodanu Êe europsku turneju
nastaviti u rodnoj Kanadi. 

Kako ste se pripremali za turneju,
imate li prije izlaska na pozornicu neki
ritual?

- BuduÊi da se radi o velikoj tur-
neji, koja Êe obuhvatiti svih pet kon-
tinenata, dosta sam vjeæbala s bendom
i pripremala nove aranæmane. Volim
svoj posao i doæivljavam ga kao za-
bavu te mi pripreme, putovanja, na-
stupi, susreti s novinarima i oboæava-
teljima nisu optereÊenje nego - uæitak.
A prije izlaska na pozornicu, obvezno
odradimo “tajno rukovanje”: stisnu-
tih πaka se udarimo i poæelimo sreÊu
jedno drugome. 

Na πto ste mislili kad ste za album
“Loose” rekli da je moderan i pomalo
zastraπujuÊi?

- Kad sam ulazila u tonski studio,
bila sam inspirirana osamdesetima i
glazbom Eurythmicsa, pogotovo vokalom Annie Len-
nox i svirkom Davea Stewarta. Tako je na albumu za-
stupljena pop-glazba, no ima i πpanjolskog hip hopa,
rapa, electro i garage-rocka.... Pjesme su viπe za tije-
lo, nego za um, jer sam htjela da ih ljudi osjete, da ih
ponese ritam i da se oslobode na plesnom podiju. Uspo-
redbe radi, moj album je æanrovski vrlo sliËan novom
albumu “FutureSex/LoveSounds” Justina Timberlakea,
koji ima istog producenta kao ja - Timbalanda.

Uz agresivniju glazbu, mnogi su primijetili vaπ naglaπen
seksepil. OsjeÊate li se tako kao πto izgledate?

- Seksepil definitivno dolazi iznutra. Viπe nisam ona
mlada djevojka s keËkicama, ipak sam sazrela kroz maj-
Ëinstvo, a vidici su mi se proπirili dok sam lani snimala
album u Miamiju. Taj grad je zbilja poseban, u njemu
sam se osjeÊala neoptereÊeno, udobno i ispunjeno, mo-
æda zato πto je sa mnom cijelo vrijeme bila moja kÊer-
kica Nevis. Dane bih provodila s njom, a na veËer bih
snimala u studiju. Nisam se od nje odvajala ni kad sam
trebala snimati u Londonu ili Los Angelesu, i ona je za-
sluæna πto je album pun energije i mladenaËkog duha. 

Zaπto ste odbili Playboyevu ponudu da se razgolitite za
pola milijuna dolara?

- Ponudili su mi snimanje editorijala posveÊenog gla-
zbi, a na tim fotografijama Ëak nisam trebala biti gola
nego - oskudnije odjevena. Isprva sam mislila prihvatiti
ponudu i sav novac dati u humanitarne svrhe, skloniπtima
za zlostavljanje æene, no moj se menadæer nije s tim slo-
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Htjela sam pozirati za Playboy, i novac dati u
humanitarne svrhe, ali menadæer mi nije dao

- Svuda je vodim sa sobom,
tako da me prati i na ovoj europ-
skoj turneji. Nevis uæiva u puto-
vanjima i u novim sredinama,
sve je to njoj velika avantura.
Njezin je tata, Jasper Gahunia,
takoer glazbenik, pa je od obo-
je mogla naslijediti umjetniËku
crtu. Iako Jasper i ja nismo viπe
par, zajedniËki se brinemo o kÊe-
ri i odgajamo je s mnogo ljuba-
vi. Kad smo kod kuÊe u Torontu,
vodimo vrlo obiËan æivot. Naπ
savrπen dan izgleda tako da du-
lje spavamo, a nakon doruËka
odemo se igrati u park ili u πetnju
po prirodi. Kod kuÊe peËemo ko-
laËe, crtamo, pjevamo i igramo
se. Nevis me potpuno ispunjava. 

Osim engleskog, teËno govorite
portugalski, πpanjolski i sluæite
se hinduom. Planirate li uskoro
snimiti album i na nekom od tih
jezika?

- Snimila sam tri pjesme na
πpanjolskom, na kojem plani-
ram objaviti i kompletan album.
Veselilo bi me snimiti i album

na portugalskom, mojem materinskom jeziku. Odrasla
sam u multikulturalnom Torontu i od djetinjstva su me
uËili da poπtujem tuu kulturu i jezike. 

Pratite li nogomet? Vaπa pjesma “Forca” bila je sluæbena
himna Europskog nogometnog prvenstva u Portugalu 2004.?

- Bila sam vrlo poËaπÊena kad su me organizatori ma-
nifestacije nazvali i pitali da napiπem pjesmu za otvore-
nje prvenstva u Lisabonu. Cijela moja obitelj voli nogo-
met i ja sam kao dijete pratila utakmice, pogotovo por-
tugalske i brazilske reprezentacije. Portugal je, uz Ka-
nadu, moja domovina, zato sam pjesmu i otpjevala dvo-
jeziËno i nadam se da se osjeti taj navijaËki duh. 

Kakvu muziku sluπate?
- Doslovno sve, ne dijelim glazbu na æanrove, nego

na onu koju osjeÊam. Volim pop i garage-rock, no
mogu uæivati i u country glazbi, kao i u dobrom jazzu.
Veoma mi se svia Justin Timberlake i njegov zadnji
album. 

Kakva je osoba Justin Timberlake?
- Prekrasna. Zabavan je i pristupaËan, za njega se

moæe reÊi da je deËko iz susjedstva. Vrlo je spontan, je-
dnostavan i kreativan. OdliËan je glazbenik i plesaË, a
ima i talenta za glumu. 

Koga biste od slavnih osoba joπ voljeli upoznati?
- Eminema, kojeg vrlo cijenim zbog talenta i krea-

tivnosti. Voljela bih upoznati neku moÊnu æenu, poput
politiËarke Condoleezze Rice, a od glumaËkih zvijezda
sviaju mi se bolivudski glumac John Abraham i bri-
tanski glumac Ralph Fiennes, koji me oduπevio u “Eng-
leskom pacijentu”. 

Gledate li bolivudske filmove?
- Da, katkad. Moja kÊi ima portugalske, filipinske i

indijske krvi. Njezin otac je, naime, napola Indijac i na-
pola Filipinac. Æeljela bih da Nevis upozna kulture svo-
jih predaka, stoga gledamo i bolivudske filmove. Proπli
smo BoæiÊ proveli u Indiji kod njezinog djeda i bilo nam
je prekrasno. 

Je li istina da sa sobom na putovanja nosite jastuk?
- Istina je, voljela bih nositi i svoj krevet samo da

udobnije spavam. 

©to obiËavate raditi na putovanjima?
- Razgledam grad s Nevis, proπeÊemo po nekom li-

jepom parku ili posjetimo muzej. I onda mojoj baki u
Victoriji, kojoj su 92 godine, poπaljemo razglednicu.
Veoma sam vezana uz baku, na putovanjima mi nedosta-
je i stoga joj iz svakog mjesta πaljem razglednicu. Iako
je rodila desetero djece, i æivot je nije mazio, nikad nije
izgubila æivotnu strast. Divim joj se, ona je moj najvjer-
niji oboæavatelj i svaki se dan moli za mene.

æio. Nije htio da u æivotopisu imam snimanje za Playboy
jer bi to moglo izazivati osude budem li u buduÊnosti mo-
æda promicala neke politiËke ideje. Ali, tko zna, moæda
Êu jednog dana i snimati za Playboy, moje se odluke mi-
jenjaju iz dana u dan i, kako kaæu: “Nikad ne reci nikad!” 

Dakle, niste srameæljivi?
- Jesam, popriliËno sam srameæljiva, pogotovo kad

moram odræati govor pred velikim auditorijem. No, s dru-
ge strane, nemam tremu kad moram pjevati ili nastupa-
ti jer oboæavam svoj posao i svoju publiku. Vrlo sam osje-
Êajna i senzibilna osoba, diraju me ljudske nevolje i tu-
æne sudbine, a ponekad me i glazba tako ponese da se ra-
splaËem, kao na nedavnom koncertu u NjemaËkoj. 

Koji vam je trenutak u karijeri najsretniji?
- Nastup na lanjskoj dodjeli europskih MTV nagra-

da u Kopenhagenu. Imala sam osjeÊaj da me gleda ci-
jeli svijet, da lebdim na toj velikoj pozornici na kojoj
sam svojom glazbom uveseljavala ljude. OsjeÊala sam
se tako blaæeno, nikad do tada nisam osjetila takvu sje-
dinjenost s publikom i u jednom sam trenutku pomisli-
la - moj san se ostvario.

A u privatnom æivotu?
- Svakako, roenje moje kÊeri, 20. rujna 2003. Nikad

neÊu zaboraviti taj dan: æeljela sam roditi kod kuÊe, u
svojem krevetu, a ime Nevis dobila je po jednom od ka-
ripskih otoka. 

Kako izgleda jedan vaπ dan s Nevis?

Za novi album snimila
je duet s Juanesom,
kolumbijskom zvijezdom

UoËi koncerta u Amsterdamu oko
Nelly su se sjatili oboæavatelji

GlumaËki debi Nelly Furtado:
u serijalu ‘CSI: New York’ s

Melinom Kanakaredes

Pjesma koju Nelly Furtado i
Justin Timberlake zajedno

izvode zove se ‘Give It To Me’,
a producirao ju je Timbaland

Glorijinoj novinarki pjevaËica je
otkrila da joj na turneji najviπe

nedostaje - vlastiti krevet

Nelly je nedavno osvojila
Brit Award kao najbolja
strana izvoaËica

Prvi, i zasad jedini,
Grammy, dobila je
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